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Mjere fiskalne konsolidaci-
je su neizbježan element naše 
ukupne ekonomsko-razvojne 
strategije i ne predstavljaju par-
cijalni hir Ministarstva finansija 
ili Vlade, ocijenio je u intervjuu 
za Dnevne novine ministar fi-
nansija Darko Radunović.

On je kazao da će sprovođenje 
fiskalne konsolidacije biti ključ-
ni izazov u ovoj godini, kao i da 
će eventualni linearni ili čak ve-
ći porast cijena zbog rasta opšte 
stope PDV-a biti tržišna malver-
zacija, a ne stvarna potreba. 

DN: Koji su ključni izazo-
vi za Vas kao ministra u ovoj 
godini?

Radunović: Ključni izazov 
za mene, ali i za Ministarstvo i 
Vladu u cjelini je, svakako, pita-
nje daljeg uspješnog sprovođe-
nja mjera fiskalne konsolida-
cije. Ostvarenje tog cilja je pre-
duslov realizacije svih drugih 
planova Vlade, sadržanih u Eko-
nomskoj politici za 2018. i u Pro-
gramu ekonomskih reformi za 
2018-2020. Preduslove za ostva-
renje ovog cilja imamo. Usvoji-
li smo realan i dobro strukturi-
ran budžet koji, osim osnovnih 
funkcija države, predviđa rast 

budžetskih prihoda koji je za-
snovan na većoj poreskoj dis-
ciplini, ali i na privrednom ra-
stu. Istovremeno, predvidjeli 
smo smanjenje tekuće potroš-
nje, uz stabilno finansiranje 
svih osnovnih funkcija države i 
očuvanje razvojne komponen-
te budžeta.

DN: Kako ocjenjujete uku-
pni ekonomski i politički am-
bijent u državi i koliko je on 
pogodan za ostvarivanje eko-
nomskih ciljeva Vlade?

Radunović: Bez obzira na 
složenost problematike koja 
nas prati, čini se da nam uku-
pni ekonomski ambijent u Crnoj 
Gori daje pravo na optimizam. 
Utisak je da je današnja crno-
gorska ekonomija, u znatno ve-
ćoj mjeri nego u prošlosti, oslo-
njena na naše realne resurse či-
ja je eksploatacija i valorizacija 
saglasna konceptu održivog ra-
zvoja. Tu prvenstveno mislim na 
prepoznavanje turizma, energe-
tike i poljoprivrede kao ključnih 
razvojnih sektora, zatim na po-
boljšanje infrastrukture kao op-
šte razvojne pretpostavke i, naj-
zad, na opredjeljenje da malom 
i srednjem biznisu, kao fleksi-
bilnom strukturnom modelu, 
pružimo naglašeniju podrš-
ku.  Posebno je važno to što 
smo racionalno sagledali 
stanje i perspektivu naših 
javnih finansija i utvrdili 
sistem po kome ćemo sve 
ključne parametre dove-
sti do zadovoljavajućeg, pa i 
obećavajućeg nivoa. Narav-
no, to neće biti jednostavno, ni-
ti će se dešavati samo od sebe. U 
tom smislu, rekao bih da su dva 
faktora ključna. Prvi je odluč-
nost i upornost države da se pla-
nirane mjere sprovedu, a drugi 
društveno razumijevanje nuž-
nosti takvih fiskalnih i drugih 
ekonomskih opredjeljenja. Da-
kle, mislim da ekonomski ambi-
jent Crne Gore dopušta naše pla-
nirane razvojne ambicije. 

S druge strane, iako imamo 
globalnu političku stabilnost, 
proces demokratskog sazrije-
vanja našeg društva još nije do-
stigao zadovoljavajući nivo. Tu 
prvenstveno mislim na nedo-
voljno razdvajanje interesa dr-
žave, njene privrede i građana, 
od parcijalnih interesa politič-
kih subjekata. Naime, još je ve-
ći broj političkih partija okrenut 
kratkoročnom, najčešće popu-
lističkom prikupljanju politič-

kih poena, bez obzira na 
efekte koje takav 
pristup pro-
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MJERE ŠTEDNJE NIJESU 
HIR, VEĆ NUŽNOST
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Radunović u razgovoru sa Bojanom Despotović
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Gdje god se rast više stope PDV-a bude koristio kao alibi za linearni ili čak 
veći porast cijena, u pitanju će biti tržišna malverzacija, kaže Radunović

Raduno-
vić sma-
tra da re-
strik-
tivnost 
budžet-
ske po-
trošnje ne 
znači us-
poravanje 
razvojne 
perspekti-
ve države

Treba biti svjesan da su 
otvorene i male ekonomi-
je, kakva je i crnogorska, 
izuzetno osjetljive na ek-
sterne, odnosno globalne 
uticaje. Dakle, eventual-
na nepovoljna kretanja u 
našem užem i širem eko-
nomskom okruženju, mo-
gu imati negativan uticaj 
na naše rezultate, pa i na 
nivo javnog duga


